
 

 

Koalici na brněnské radnici hrozí rozpad. Moţný konec partnerství hnutí ANO, Ţít 
Brno, lidovců a zelených potvrdila primátorova náměstkyně Klára Liptáková z KDU-
ČSL. Důvodem jsou podle ní spory uvnitř hnutí ANO, které hodlá odvolat radního 
Tomáše Kratochvíla. To můţe udělat jedině zastupitelstvo. Liptáková však nechce 
porušit koaliční smlouvu, kterou podepsal i Kratochvíl, a lidovci proto pro odvolání 
ruce nezvednou. 
 
Na místě katastrofy ruského letounu v Egyptě se údajně našly části, které nepatří 
ke komponentům letadla. Píše o tom agentura TASS, zpráva ale nepochází z 
oficiálních zdrojů. Televize CBS News pak informovala, ţe americký satelit v době 
nehody údajně zaznamenal nad Sinajským poloostrovem tepelnou stopu. To by 
podle stanice mohlo svědčit o výbuchu náloţe, motorů nebo palivových nádrţí. 
 
Absolutní poslušnost museli dnes v Brně prokázat psi v závodech Obedience 
(Obidenc). Zúčastnilo se na čtyřicet psů různých druhů ze čtyř evropských států. 
Podle zkušených chovatelů se takový výcvik dá zvládnout nejdříve za rok, potvrdila 
pořadatelka závodu Lucie Gabrielová 
 
Uţ více neţ třicet lidí zemřelo letos na silnicích Zlínského kraje. Nejvíce obětí je 
mezi chodci a cyklisty. Proto se dnes ve Zlíně sešli odborníci z policie, krajského 
úřadu a organizace Besip. Hledají způsob, jak zastavit tragický vývoj. 
 
Pachatelé, kteří si jako své oběti vybírají starší lidi, dvakrát častěji útočí na ţeny 
neţ na muţe v seniorském věku. Plyne to ze statistik jihomoravských policistů. 
Podle jejich mluvčí Petry Ledabylové je to tím, ţe hledají co nejslabší oběť. 
 
Dnes nás čeká většinou jasno, zpočátku místy mlhy nebo nízká oblačnost, zejména 
na východě Moravy. Nejvyšší denní teploty 11 aţ 15 stupňů. Povane mírný 
jihovýchodní aţ jiţní vítr, na východě Moravy zpočátku slabý jiţní vítr. Tlaková 
tendence: setrvalý stav, postupně slabý pokles. Rozptylové podmínky jsou místy 
dobré, a biozátěţ střední. 
 
Na brněnském výstavišti začal Evropský veletrh pomaturitního vzdělávání 
Gaudeamus. Představují se na něm stovky fakult českých, slovenských i 
zahraničních škol. Podle ředitele veletrhu Pavla Mikuly mají studenti největší zájem 
o studium jazyků. 
 
Pětapadesát vzácných barokních soch v parku slavkovského zámku nemá majitele. 
Není totiţ jasné, jestli byly součástí převodu zámku ze státu na město před dvaceti 
lety. Neurčité vlastnictví teď komplikuje jejich památkovou obnovu. Většina soch 
totiţ nutně potřebuje zásah restaurátorů. Kdyţ ale město poţádalo ministerstvo 
kultury o dotaci, neuspělo. Nemohlo totiţ dokázat, ţe je majitelem. Proto teď podalo 
k soudu ţalobu na určení vlastníka. 
 
Zápasem České republiky se Slovenskem právě v Hodoníně začíná mezinárodní 
Turnaj pěti zemí v ţenském hokeji. Ten hostí i týmy Ruska, Německa a Švýcarska. 
Na místě je náš reportér David Nekvinda. 
 



 

 

Nejméně 13 lidí, včetně několika vysoce postavených státních činitelů, zabili 
útočníci v somálském hlavním městě Mogadišu. K akci namířené proti  oblíbenému 
hotelu se přihásilo hnutí Šabáb. Jeho bojovníci se v budově opevnili a vojákům 
trvalo víc neţ pět hodin, neţ se jim podařilo všechny útočníky zneškodnit.  
 
Správa ţelezniční dopravní cesty nenašla ani jeden dokument, který by potvrdil 
spolupráci s političkou Radmilou Kleslovou. Odstupující šéfka praţského hnutí ANO 
přitom od státní organizace brala 95 tisíc korun měsíčně. Bývalý ředitel SŢDC Jiří 
Kolář tvrdí, ţe mu politička radila hlavně mezi čtyřma očima. Kleslová odmítla celou 
věc komentovat.  
 
Lidé si můţou vybírat strom, který o letošních vánocích ozdobí náměstí Svobody v 
Brně. Ze tří kandidátů mohou zájemci volit na internetu, ale i osobně přímo v lese v 
Bílovicích nad Svitavou, kde roste. Během procházky si stromy včera prohlédlo asi 
třicet lidí. Který z nich to bude, zatím není jisté. 
 
Řidiči by měli ode dneška pozorně sledovat počasí. Pokud se na silnicích objeví 
souvislá vrstva sněhu, ledu a námrazy nebo se takové počasí dá očekávat, pak 
musí mít na autech zimní pneumatiky. Zákon udává také minimální hloubku 
dezénu, potvrzuje Tomáš Neřold z ministerstva dopravy.  
 
Uţ dnes vystoupí v Tokiu na prvním koncertu svého letošního japonského turné 
Filharmonie Brno. Se skladbami Bedřicha Smetany, Antonína Dvořáka nebo Petra 
Iljiče Čajkovského navštíví celkem 12 koncertních sálů po celé zemi. Do Japonska 
jezdí brněnští filharmonici podle své ředitelky Marie Kučerové v poslední době v 
průměru jednou za dva roky a letošní třítýdenní turné rozhodně není rekordní. 
 
Radnice v Blansku nechá v příštím roce postavit u nemocnice nové parkoviště pro 
bezmála 140 osobních aut za 16 milionů korun. Zatím mohou pacienti vyuţívat jen 
80 parkovacích míst. Je to málo, vznikají kvůli tomu dopravní problémy. 
 
U Pohořelic začal výlov rybníka Vrkoč. Ten kaţdoročně láká tisíce lidí. Aţ do 
neděle budou rybáři u Vrkoče přibliţovat svou práci říká Roman Osička z 
pohořelického rybnikářství. 


